
Szekér Judit a Kossuth Rádió 180 perc című műsorában 

– 2015. április 29. 

 

Mv: És akkor még egy téma, amely mindannyiunkat érint vagy érinthet, legyünk akár adósok 

vagy hitelezők. Mindkét oldalnak fontos, hogy milyen a végrehajtási rendszer. Szekér Judit, a 

Magyar Bírósági Végrehajtó Kamara mellé rendelt miniszteri biztos műsorunk vendége. Jó 

reggelt kívánok. 

 

Szekér Judit: Jó reggelt kívánok. 

 

Mv: Néhány problémát össze lehetett szedni azokból a nyilatkozatokból, az Ön 

nyilatkozataiból, illetve hát a kormányzati politikusok nyilatkozataiból, hogy mi a gond 

pontosan a végrehajtói rendszerrel. Ebből most csak egyet emelnék ki, hogy nézi az ember a 

statisztikát, hogy a végrehajtásokról szóló panaszok, bejelentéseket mennyire veszik 

komolyan, és hát szinte egyáltalán nem vették eddig komolyan.  

 

Szekér Judit: Igen. Hát az átalakításban, ugye amikor én megkezdte a miniszteri biztosi 

működésemet, akkor az egyik feladatom többek között az is volt, hogy áttekintettem, hogy mi 

történik a panaszügyekkel. A miniszteri biztosságomat követően hatalmas mértékben 

megnőttek a benyújtott panaszok a végrehajtói kamarához, és ebben nagyon nagy számban 

vannak olyan panaszok is, amelyeket korábban már elbírált a kamara. Tehát úgy látjuk, úgy 

érezzük, hogy nem vették igazán komolyan ezeket a bejelentéseket. Alapvetően inkább egy 

formális elbírálás folyt, tehát szinte mindenki azt a formális választ kapta, hogy a végrehajtó 

rendben végezte a dolgát. Ez nem jelenti azt egyébként, hogy elég sok olyan panasz is 

érkezik, ahol alapvetően magát azt a tényt kifogásolják a végrehajtás alá kerülők, hogy ők 

végrehajtás alatt vannak, de bizony, vannak benne olyanok is, amelyek nagyon súlyos 

mulasztásokat, visszaéléseket tárhatnak fel. 

 

Mv: Jó. Mit hoz a jövő? Néhány életszerű példával illusztrálja nekem, hogy milyen lesz az új 

végrehajtási törvény, mit kell tudnia a végrehajtónak, hogy találkozom én majd ezzel a 

rendszerrel, a megváltozott rendszerrel?  

 

Szekér Judit: Igen. A megváltozott rendszer, ami most ugye a kormány elfogadta az általunk 

benyújtott javaslatot a végrehajtói kamara és a végrehajtói jogállás megváltoztatására. Amivel 

alapvetően először majd találkozni fognak a végrehajtásban részt vevők, az egyrészt az lesz, 

hogy a végrehajtó a jövőbe határozott időre fogja megkapni a kinevezését a minisztertől, tehát 

egy olyan fegyelmezett munkát fogunk megkövetelni tőle, amelyben a nap minden percében 

arra tud gondolni, hogy hét év múlva ismételten meg fogják ítélni...  

 

Mv: Hetes év? 

 

Szekeres Judit: Hetes év múlva ismét meg fogják ítélni a munkáját. Előfordulhat tehát, hogy 

akár újra kell pályáznia, és ebben az esetben alul is maradhat más pályázókkal. Tehát a 

jövőben ez nem lesz egy nyugdíjazásig tartó kinevezés. 

 

Mv: Tehát egy hétéves jogosítványa lesz a végrehajtónak. 

 

Szekér Judit: Így van, pontosan.  

 

Mv: Más újdonság? 



Szekér Judit: Jogi végzettség lesz kötelező. Jelenleg a végrehajtói karban kevesebb, mint húsz 

százalék a jogi végzettséggel rendelkező bírósági végrehajtóknak a száma. Úgy érezzük, hogy 

ez nagyon kevés. A jogi végzettség nemcsak azért szükséges, hogy a jogszabályokat ismerje a 

végrehajtó, hiszen egy nagy gyakorlattal rendelkező végrehajtóról már tudjuk, hogy ismeri. 

Azt gondoljuk, hogy a jogi végzettség egy jogászi típusú gondolkodást is jelent. A jogász 

végzettségű végrehajtó átgondolja a jogszabály tartalmát, azt, hogy mi volt a jogalkotó 

szándéka azzal a jogszabállyal, és ekkor, azt gondoljuk és azt reméljük, hogy egy sokkal 

árnyaltabb, és a végrehajtásban részt vevők érdekeit jobban figyelembe vevő végrehajtás 

történhet meg. 

 

Mv: Közben megválasztották a végrehajtói kamara új elnökét. Tóth Dénesnek hívják. Ő alá 

tudja írni ezeket az elképzeléseket?  

 

Szekér Judit: Amit most benyújtottunk a kormánynak, az valójában egy olyan 

kormányprogram, amit a múlt héten elfogadott a kormányülés, és ezt követően az 

Országgyűléshez fogjuk benyújtani, törvényjavaslat formájában. Ebben a kérdésben tehát a 

kamarának most megválasztott elnökségének nincsen hatásköre, hogy ezt elfogadja, vagy nem 

fogadja el. 

 

Mv: De a parlamenti vita során lehet? Vagy kérdezik azért a véleményüket? 

 

Szekér Judit: Az egyeztetésben, tehát minden jogszabályváltozásban van egy úgynevezett 

társadalmi egyeztetés. A kamara korábbi vezetősége megkapta ezt a koncepciót, amelyre meg 

is tették az észrevételeiket. Ez nyilván még az előző vezetés volt. A mostani vezetés pedig, azt 

gondoljuk, hogy tájékozódik az előző vezetéstől, hogy milyen észrevételeik voltak. 

 

Mv: Ez egy nyilvános irat lesz. 

 

Szekér Judit: Így van. 

 

Mv: Egy nyilvános szöveg. Lehetett hallani adatkezelési, informatikai problémákról az egész 

végrehajtói rendszert illetően. Erre van valamilyen válasz?  

 

Szekér Judit: Nos, megtörtént a végrehajtói kamarának a jogi, számviteli és informatikai 

átvilágítása, amelynek a kapcsán az elmúlt hónapban a minisztérium feljelentést tett. Úgyhogy 

ebben a kérdésben nyilvánvalóan a nyomozás érdekeire való tekintettel nem tudunk 

nyilatkozatot tenni. 

 

Mv: Szekér Judit miniszteri biztost hallottuk a bírósági végrehajtói rendszer reformjáról. 

 


